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Høringssvar vedrørende forslag til ny skole-

struktur 

 
Siden 2007, hvor Ordblindeinstituttet overgik til Ballerup kommune i forbin-

delse med kommunalreformen, har det været et ønske fra Ordblindeinstitut-
tet, at der kom en afklaring på, hvad planen var med Ordblindeinstituttet og 

Ballerup ordblindeklasser og ikke mindst vores rolle i Ballerup kommune. 
Det er glædeligt, at man nu ønsker at sammenlægge Ordblindeinstituttet og 
Ballerup ordblindeklasser, hvilke vi ser som et positivt træk, der kan styrke 

den viden og kompetence om dysleksi og specialundervisning, der findes. 
Det vil efter vores mening styrke det faglige og pædagogiske læringsmiljø, 

hvis sammenlægningen bliver under de korrekte betingelser. Disse betin-
gelser er desværre ikke til stede i udspillet.  
 

MED-udvalget på Ordblindeinstituttet foreslår derfor følgende: 
 

 Ordblindeinstituttet skal videreføres som en selvstændig speci-
alskole. 

 Det er vigtigt, at Ordblindeinstituttet ligger tæt på Ballerup sta-

tion, da vore elever er selvtransporterende og i forvejen har en 
lang skolevej. 

 Det er meget vigtigt, at antallet af fag- og klasselokaler er 
svarende til et forventet elevantal på mellem 90 og 100 elever. 

 For at styrke ledelsen på Ordblindeinstituttet, foreslår vi net-

værksledelse indenfor specialområdet på tværs af alle special-
enheder i Ballerup kommune. 

 Det er meget vigtigt ved sammenlægningen med Ballerup 
ordblindeklasser, at brandet Ordblindeinstituttet bliver fast-
holdt. 
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 Det er meget vigtigt ved sammenlægningen med Ballerup 

ordblindeklasser, at man får løst problematikken omkring for-
skellige takster for samme tilbud. 

 Det er meget vigtigt, at Ordblindeinstituttet kan forsætte med 
sit kompetencecenter og at det fortsat drives på samme vilkår 
som i dag. 

 Det er meget vigtigt ved sammenlægningen med Ballerup 
ordblindeklasser, at vi bliver placeret og organiseret som en 

samlet selvstændig enhed med egen leder, administration og 
pædagogisk personale. 

 Det er meget vigtigt ved sammenlægningen med Ballerup 

ordblindeklasser, at eleverne bliver placeret på en afgrænset 
afdeling, med ro til den specialiserede undervisning. Vi er me-

get bekymrede for vore elevers udvikling, læring og trivsel i en 
stor enhed.  

 Det er meget vigtigt, at den specialiserede undervisning ude-

lukkende varetages af specialister, der kun underviser de ord-
blinde elever. 

 Det er meget vigtigt ved sammenlægningen med Ballerup 
ordblindeklasser, at tilbuddet ikke bliver udvandet, men forbli-

ver et tilbud, der fortsat vil placere sig som landets førende til-
bud indenfor dysleksiundervisning og pædagogiske kompeten-
cer til gavn for alle ordblinde børn i Danmark. Et fyrtårn, Balle-

rup Kommune med rette kan være stolt over. 
 
MED-udvalget på Ordblindeinstituttet finder, at timingen omkring en ny skolestruktur i 

Ballerup kommune er problematisk pga. de mange nye opgaver og udfordringer, folke-

skolen har på nuværende tidspunkt. Man kan frygte, at en gennemgribende ny skole-

struktur vil få bægeret til at flyde over. Skolernes omstilling til den nye skolereform og 

arbejdstidsaftale kræver stor fokus og energi fra både ledere og medarbejdere, så derfor 

er det meget svært også at skulle forholde sig til en ny skolestruktur.  

 

Overordnet mener vi ikke, at det skaber kvalitet at have én skole på flere 

matrikler. Vi har fortsat til gode at se eksempler på, at den organisering af 
folkeskolen har skabt højere kvalitet. I fald, at Ordblindeinstituttet og Balle-

rup ordblindeklasser alligevel skal flyttes til Lundebjeg-/Rosenlundskolen, 
håber vi, at der er taget højde for en lang, professionel proces til sammen-

smeltningen af 4 vidt forskellige kulturer. 
 
 

 
 

 
 
Med venlig hilsen 

 
MED-udvalget 

Ordblindeinstituttet 
 

http://www.ballerup.dk/

